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ZÁPIS 

z 11. zasedání Studentské rady Univerzity Pardubice 

konaného dne 1. října 2018 
 

 

 

Přítomní členové SRUPa: Kateřina Bartošová, Adam Bílek, Ondřej Dobeš, Lada Dubnová, 

Anna Pátková, Martin Šanda, Jiří Šlapák, Pavel Vajrauch, Petr Vnenk (externí člen SRUPa), 

Inna Zelenska 

Hosté: zástupci Správy kolejí a menzy UPa - Ing. Věra Breberová, RNDr. Pavel Ďurovec, Tomáš 

Trylč; PhDr. Hana Synková, Ph.D. se studenty předmětu Aplikovaná antropologie 

Program zasedání: 

1. Zahájení. 

2. Schválení programu zasedání. 

3. Návrh na delegáta a náhradníka delegáta SK RVŠ. 

4. Informace ze SK RVŠ. 

5. Hodnocení výuky. 

6. Informace z předsednictva SRUPa. 

7. SKM. 

8. Závěr. 

Na začátku zasedání bylo přítomno devět členů SRUPa s hlasovacím právem. 

1. Zahájení. 

Předseda SRUPa Ondřej Dobeš zahájil 11. zasedání SRUPa, přivítal přítomné členy SRUPa, 

hosty a představil program zasedání, který byl zaslán již v pozvánce.  

2. Schválení programu zasedání. 

Členové SRUPa hlasovali o programu schůze. Program byl přijat následujícím počtem hlasů: 

 9 – 0 – 0. (pro – proti – zdrželi se). 

3. Návrh na delegáta a náhradníka delegáta SK RVŠ. 

Předseda SRUPa Ondřej Dobeš přítomné stručně informoval o agendě a povinnostech 

delegáta a náhradníka delegáta v SK RVŠ. Následně členům SRUPa vysvětlil nutnost 

nominace obou studentských zástupců do SK RVŠ - na základě rezignace delegátky Heleny 

Rajtrové je třeba nominovat dodatečně dalšího zástupce za univerzitu. Jako stávající 

náhradník delegáta pak vyjádřil svou žádost o mandát v SK RVŠ pokračovat jako delegát a 

tím je nutné nominovat také náhradníka delegáta. Tuto nominaci je třeba podstoupit 

předsedovi AS UPa, aby mohl být tento bod zařazen na následující jednání AS UPa. 

Po diskuzi mezi členy SRUPa vyjádřila zájem stát se náhradnicí místopředsedkyně SRUPa 

Kateřina Bartošová a členka SRUPa Inna Zelenska, která ovšem žádala více času na 

rozmyšlení z důvodu časových možností v rámci doktorského studia. Předseda Ondřej 

Dobeš ještě doplnil, že předsednictvu nedorazila žádná jiná nominace z řad studentů 

univerzity. Diskusní blok mezi členy byl ukončen konsensem, že plénum SRUPa dává 

předsednictvu SRUPa mandát nominovat delegáta a náhradníka SK RVŠ a o nominaci 

informovat předsedu AS UPa. Členové SRUPa hlasovali o usnesení „Plénum SRUPa 



 2 

pověřuje předsednictvo SRUPa řešením nominace delegáta a náhradníka delegáta SK RVŠ 

a podstoupením finální nominace za SRUPa předsedovi AS UPa“: 

 9 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se) 

4. Informace ze SK RVŠ. 

Předsedající Ondřej Dobeš jako náhradník delegáta v SK RVŠ za Univerzitu Pardubice 

informoval o uplynulém zasedání SK RVŠ a aktuálních činnostech SK RVŠ, mezi které mj. 

patří studentská konference na téma Studenti studentům, která proběhne 13. října na půdě 

Univerzity Palackého v Olomouci. Za SRUPa se konference zúčastní Kateřina Bartošová, 

Ondřej Dobeš, Helena Rajtrová, Martin Šanda a Pavel Šimon, který bude spolu s Danou 

Wurmovou zastupovat IAESTE LC Pardubice. 

5. Hodnocení výuky. 

Člen SRUPa Martin Šanda, který byl pověřen vedením Komise pro hodnocení výuky 

přítomným zrekapituloval podrobnosti k hodnocení výuky v rámci portálu IS/STAG a 

apeloval na studentské senátory s cílem osvěty mezi studenty univerzity. Na závěr 

připomněl, že tato komise byla rozpuštěna na minulém zasedání SRUPa dne 14. května 2018 

na základě článku 11 odst. 2 Jednacího řádu SRUPa. 

6. Informace z předsednictva SRUPa. 

Předseda SRUPa Ondřej Dobeš, místopředseda Pavel Vajrauch a místopředsedkyně SRUPa 

Kateřina Bartošová: 

a) poděkovali aktivním členům Kateřině Bartošové, Ondřeji Dobešovi, Anně Pátkové, 

Martinu Šandovi a Pavlu Vajrauchovi za organizaci Podzmích srdíčkových dnech a 

propagaci SRUPa na univerzitní akci Přílivu - přivítání nového semestru; 

b) informovali členy SRUPa o plánovaném výjezdním jednání SRUPa v Litomyšli v pátek 

9. listopadu 2018 a nastínili program jednání: jednání předsednictva SRUPa o běžné 

agendě a budoucím směřování SRUPa, možnosti a návrhy propagace SRUPa, diskuze 

nad aktuální verzi Studijního a zkušebního řád UPa a návrhy na jeho aktualizaci, 

vytvoření návrhu aktualizace jednacího řád SRUPa, podněty od studentů a různé; 

c) informovali přítomné, že emeritní předsedkyně SRUPa Helena Rajtrová se stala externí 

členkou SRUPa; 

d) pozvali přítomné na tradiční vzpomínkový akt k 17. listopadu, který se bude konat 16. 

listopadu 2018 od 18:30 v prostoru před univerzitní knihovnou. 

7. SKM 

Předsedající Ondřej Dobeš ještě jednou přivítal mezi hosty PhDr. Synkovou, studenty 

předmětu Aplikovaná antropologie, který paní doktorka garantuje a přivítal také zástupce 

SKM Ing. Breberovou, RNDr. Ďurovce a Tomáše Trylče.  

Následně předal slovo doktorce Synkové, která oslovila předsednictvo SRUPa v rámci 

spolupráce na výzkumu na téma „Bydlení studentů Univerzity Pardubice“. PhDr. Synková 

představila konkrétní podrobnosti k výzkumu: výzkum bude realizován v zimním semestru 

AR 2018/19 výzkumný týmem složeným ze studentů sociální antropologie a humanitních 

studií a to ve spolupráci se zástupci SRUPa i na jednání se Správou kolejí a menzy. Další 
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spolupráce bude vedena po ose vedoucí výzkumného týmu doktorky Synkové - 

předsednictvo SRUPa - vedení SKM. 

Následně předal předseda SRUPa Ondřej Dobeš slovo řediteli SKM Ďurovci, který 

odprezentoval přítomným podrobnější informace ke skladbě ceny kolejného, popsal 

jednotlivé složky nákladů, vysvětlil, co cenu kolejného ovlivňuje a nastínil budoucí vývoj 

ceny kolejného - obsah prezentace je v příloze 1. Po prezentaci následovala obsáhlejší 

diskuze mezi zástupci SKM a členy SRUPa k jednotlivým bodům prezentace. 

8. Různé 

Do bodu zasedání nebyl vznesen žádný další podnět z pléna SRUPa ani z řad hostů. 

9. Závěr 

Předsedající Ondřej Dobeš se rozloučil, poděkoval přítomným za účast na zasedání a pozval 

všechny členy SRUPa na neformální setkání.  

 

 

       Ondřej Dobeš  

t. č. předseda SRUPa 

 

Martin Šanda 

t. č. člen SRUPa 
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Příloha - Prezentace SKM „Co ovlivňuje cenu kolejného“ 

1. Financování kolejí 

- od roku 2005 změna ve financování ubytování vysokoškolských studentů 

- koleje nejsou příjemcem žádné dotace 

- za posledních 13 let neposkytlo MŠMT žádné prostředky do oblasti ubytování 

vysokoškolských studentů 

- koleje získávají finanční prostředky pouze od svých klientů (95% ze své hlavní 

činnosti – tj. ubytování studentů) 

- výsledek hospodaření kolejí nesmí být ztrátový (ztrátu není z čeho uhradit) 

- volné finanční prostředky jsou vkládány  do obnovy majetku kolejí 

2. Struktura nákladů kolejí 

- 75% podíl na ceně tvoří osobní náklady, energie a materiální náklady 

 
Obrázek 1: Struktura nákladů kolejí 2017 (Zdroj: SKM) 

- osobní náklady: SKM mělo v roce 2010 54 pracovníků, v roce 2014 to bylo 47 

pracovníků, aktuálně v roce 2018 je to 37 pracovníků 

3. Cena za osobu / náklady na lůžkoden 

- nejběžnější ubytování: 90,00 Kč s DPH/os./noc (78,26 Kč bez DPH/os./noc) 

- náklady: 28,20 Kč (osobní náklady), 15,70 Kč bez DPH (energie), 14,80 Kč bez DPH 

(materiální náklady) 

- cena nabízeného ubytování se liší 

- cena jako marketingový nástroj reaguje na poptávku a nabídku trhu 

- koleje jsou v roce 2018/2019 plně obsazeny 
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4. Energie 

a. voda 

- vodné, stočné, srážková voda      

- spotřeba vody cca 30 000 m3 za rok 

- cena vody za rok 2018 = 77,91 Kč bez DPH/m3 (růst oproti roku 2017 o 6%) 

 
Tabulka 1: Přehled spotřeby a cen vody (Zdroj: SKM) 

  2016 2017 2018 2019 

lůžkodny 277 327 327 126 285 368 260 000 

jednotková cena vody bez DPH (Kč/ m3) 71,05  73,40 77,91 85,70 

jednotková cena vody s DPH  (Kč/ m3) 81,71 84,41 89,60 98,56 

spotřeba (m3) 28 225 30 093 30 000 31500 

roční náklady na vodu v HC - bez DPH (Kč) 1 860 014,45 2 006 575,57  2 362 988,67 2 699 581,50 

roční náklady na vodu v HC - s DPH (Kč) 2 139 016,62 2 307 561,91 2 717 436,97 3 104 518,73 

 

 
Obrázek 2: Jednotková cena vody s DPH (Zdroj: SKM) 

 
Obrázek 3: Spotřeba vody (Zdroj: SKM) 
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b. teplo 

- mírnější zimy, úsporná opatření, šetření (výměna oken, zateplení, regulace a 

nastavení topení, chování spotřebitelů apod.) 

- zahrnuje i ohřev vody 

- spotřeba tepla cca 10 000 GJ za rok. 

- růst ceny tepla v roce 2018 oproti roku 2017 o 6,5% 

 
Tabulka 2: Přehled spotřeby a cen tepla (Zdroj: SKM) 

  2016 2017 2018 2019 

lůžkodny 277 327 327 126 285 368 260 000 

jednotková cena tepla bez DPH (Kč/ GJ) 326,03  288,69 339,44 355,00  

jednotková cena vody s DPH  (Kč/ GJ) 374,93 331,99 390,36 408,25 

spotřeba (GJ) 10 864 10 957 10 000 10500 

roční náklady na teplo v HC - bez DPH (Kč) 3 365 553,44  3 364 916,14  3 435 871,85  3 607 665,44  

roční náklady na teplo v HC - s DPH (Kč) 3 870 386,46  3 869 653,56  3 951 252,62  4 148 815,25  

 

 
Obrázek 4: Jednotková cena tepla s DPH (Zdroj: SKM) 

 
Obrázek 5: Spotřeba tepla (Zdroj: SKM) 
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c. elektrická energie 

- v minulých letech byla vysoutěžena nízká cena 

- v roce 2019 bude zdražena cena silové energie o 37%, vliv na konečné 

spotřebitele – cca 18% nárůst 

- spotřeba elektřiny cca 550 MWh 

 
Tabulka 3: Přehled spotřeby a cen elektrické energie (Zdroj: SKM) 

  2016 2017 2018 2019 

lůžkodny 277 327 327 126 285 368 260 000 

jednotková cena bez DPH  

(silová elektřina Kč/ MWh) 853 788 868 1 195 

jednotková cena s DPH  

(silová elektřina Kč/  MWh) 1 032,13  953,48 1 050,28 1 445,95 

spotřeba (v MWh) 528 522 540 570 

roční náklady na elektřinu v HC - bez DPH 575 626,11 499 077,75 667 701,16 801 241,39 

roční náklady na elektřinu v HC - s DPH 696 507,59 603 884,08 807 918,40č 969 502,08č 

 

 
Obrázek 6: Jednotková cena elektřiny s DPH (Zdroj: SKM) 

 
Obrázek 7: Spotřeba elektřiny (Zdroj: SKM) 
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5. Nárůst cen kolejného 

- zdražení částečně promítnuto do ceny kolejného až od 1. 9. 2018 

- vzrůst nákladů již od počátku a v průběhu kalendářního roku 2018 

- růst minimální mzdy 

- monopolní dodavatele – na dodávky tepla a vody 

- soutěží se cena elektřiny  

- nutnost obnovy vybavení a technické infrastruktury kolejí  

- reakce na měnící se požadavky a potřeby studentů 

- dodržování měnících se především bezpečnostních norem a legislativy 


